國立屏東科技大學九十三學年度外國學生入學申請注意事項
NPUST Regulations Governing Foreign Student Admission for 2004
一、申請人應為未具中華民國國籍之外國籍學生 ，兼具僑生及外國學生身分之華裔外籍學生，請選擇以僑生或外國籍學生入學。
1.This form is for applicants who hold a foreign passport (overseas Chinese must choose either this application or apply according to related regulations of the Ministry of Education). 

二、外國學生具學士學位者，得申請入學本校碩士班，具碩士學位者，得申請入學本校博士班，具專科學歷者，得申請入學本校二年制學士班，具高中學歷者，得申請入學本校四年制學士班。
2.Foreign students who graduated from college or Institute are eligible to apply for two-year undergraduate program; students who graduated from high schools are eligible to apply for four-year undergraduate program; students with bachelor’s degree are eligible to apply for graduate study in Master programs; students with master’s degree are eligible to apply for graduate study in Ph.D.programs at NPUST.
三、外籍學生申請入學以一次為限，已在華完成原申請就學學程遭退學者，依規定不得再申請入學。違反此規定並經查證屬實者，撤銷其所獲准入學資格。但其若符合各項招生入學考試一般生之報考資格且經參加招生入學考試錄取為本校學生者，得依規定入學。
3.Foreign students are allowed to apply for admission to NPUST only once. Those who have been forced to drop out at any institution in this country are not allowed to re-apply for admission. Should any of the above violation cases be verified, the applicants’ admission will be cancelled immediately. However, the applicants can be admitted to NPUST if they are qualified to take the College Entrance Examination and have passed the requirements.

四、申請人須於每年三月三十日至五月一日申請表檢附下列表件送達本校教務處（入學申請表件亦可向其索取）。
4.Applicants are required to submit their application form between March 30 and May 1 of each year to the Office of Academic Affairs, NPUST with the following documents (Admission forms are available at this office)：
a) 入學申請表一式兩份。 

a) Two copies of the completed application form

b) 中文或英文翻譯本最高學歷之外國畢業證書影印本一份（包括國內外僑學校，但不包括國外華僑學校）。
b) One photocopy of the most recent graduate certificate/diploma notarized from schools of the applicants’ native country (including domestic schools for foreigners, but excluding foreign schools for overseas Chinese).

c) 全部成績單英譯本或中譯本一份（應經原就讀學校加蓋章戳或鋼印密封後逕寄本校）。
c) One copy of complete transcript of academic records in English or Chinese (the transcript must bear the stamp of the original school and be sent directly to NPUST in a sealed envelope).

d) 推薦書二封。 

d) Two letters of recommendation.

e) 財力證明書(具備足夠在華就學之財力)。

e) A financial statement.

f) 最近六個月內醫院出具之健康證明書一份（包括人類免疫缺乏病毒檢驗報告）。
f) A copy of Health Certificate from hospital within the past 6 months (including HIV virus blood serum immunity test report).
g) 各項能力證明文件影本。

g) Copies of various ability certificate. 

h) 其他各系規定之申請資格及申請時繳交之文件。

h) Other documents required by each department or graduate school.
i) 申請費新台幣柒佰元正或美金貳拾元，如由外國銀行電匯入本校帳戶，請檢附銀行電匯收據影本一份。
i) Application fee NT$700/US$20, to be remitted to NPUST bank account by T/T (Please attach a copy of bank telegram transfer receipt) to:
※銀行名稱： 第一商業銀行

  Bank information：FIRST COMMERCIAL BANK
※地址：屏東縣內埔鄉學府路1號
Address：1 Hseuh Fu Road, Nei Pu Hsiang, Pingtung Hsien, Taiwan 91207, Republic of china 
※戶名：國立屏東科技大學
  Account：National Plngtung University of Science and Technology
※帳號：00622503699100(新台幣帳戶)
  Account number：00622503699100 (NT$)
五、申請人須具備中、英語文聽、說、讀、寫能力，及入學前本校舉行語文能力測驗，未達標準者需另於大學部修習中英文課程。
5.Applicants should be proficient in the four skills (reading, writing, listening, and speaking) of the Chinese and English languages. A Language test will be held as scheduled by the school. Those who fail the test must take related language course(s) in the undergraduate level.

六、外國學生申請入學時，得依本校外國籍學生就學獎助學金辦法申請獎助學金。
6.A limited number of scholarships are awarded each year to foreign students. Students may apply for the scholarships according to the NPUST Foreign Student Scholarship Guidelines.

七、每一學年八月一日始至翌年七月卅一日止，第一學期約每年九月中旬開始，第二學期約翌年二月中旬開始。
7.Each academic year begins on August 1 and ends on July 31 of the following year. First semester classes usually begin in mid- or late- September, and second semester classes begin in late February of the following year.

八、屏東科技大學目前有四個學院，含二十五個學系、二十四個研究所。九十三年度各學院及系所一覽表如下。
8.There are four colleges at NPUST, containing 25 departments and 24 graduate institutes   in total. Those offered to foreign students for the academic year 2004 are shown as follows.
	農學院  College of Agriculture

	系所別
	Department or Graduate Institute
	學士

四年制Bachelor
	學士

二年制Bachelor
	碩士
Master
	博士班

Ph.D.

Program

	農園生產系
	Department of Plant lndustry
	√
	
	√
	

	森林系
	Department of Forestry
	√
	
	√
	

	水產養殖系
	Department of Aquaculture
	√
	
	√
	

	畜產系
	Department of Animal Science
	√
	
	√
	

	植物保護系
	Department of Plant Protection
	√
	
	√
	

	獸醫學系
	Department of Veterinary Medicine
	√
	
	√
	√

	木材工業系
	Department of Wood lndustry
	√
	
	√
	

	食品科學系
	Department of Food Science
	√
	√
	√
	√

	野生動物保育研究所
	Department of Wildlife Conservation
	
	
	√
	

	熱帶農業暨國際合作

研究所
	Department of Tropical Agriculture and lnternational Cooperation
	
	
	√
	√

	生物科技研究所
	Department of Biotechnology
	
	
	√
	

	工學院  College of Engineering

	系所別
	Department or Graduate Institute
	學士

四年制Bachelor
	學士

二年制Bachelor
	碩士
Master
	博士班

Ph.D.

Program

	環境工程與科學系
	Department of Environmental Science and Engineering
	√
	√
	√
	√

	機械工程系
	Department of Mechanical Engineering
	√
	
	√
	

	土木工程系
	Department of Civil Engineering
	√
	√
	√
	

	水土保持系
	Department of Soil & Water Conservation
	√
	
	√
	

	車輛工程系
	Department of Vehicle Engineering
	√
	√
	√
	

	生物系統工程系
	Department of Biosystem Engineering
	√
	
	
	

	材料工程研究所
	Department of Material Engineering
	
	
	√
	

	管理學院  College of Management

	系所別
	Department or Graduate Institute
	學士

四年制Bachelor
	學士

二年制Bachelor
	碩士
Master
	博士班

Ph.D.

Program

	農企業管理系
	Department of Agribusiness Management
	√
	√
	√
	

	農村規劃系
	Department of Rural Planning and Landscaping
	√
	
	√
	

	資訊管理系
	Department of Management Information System
	√
	
	√
	

	工業管理系
	Department of Industrial Management
	√
	
	√
	

	企業管理系
	Department of Business Administration
	√
	
	√
	

	幼兒保育系
	Department of Child Care
	√
	
	√
	

	服飾科學管理系
	Department of Apparel
	√
	
	
	

	餐旅管理系
	Department of Hotel and Restaurant Management
	√
	
	
	

	財務金融研究所
	Department of Finance
	
	
	√
	

	人文學院  College of Liberal Arts and Social Sciences

	系所別
	Department or Graduate Institute
	學士

四年制Bachelor
	學士

二年制Bachelor
	碩士
Master
	博士班

Ph.D.

Program

	社會工作系
	Department of Social Work
	√
	
	
	

	應用外語系
	Department of Applied Foreign Languages
	√
	
	
	

	休閒運動保健系
	Department of Recreational Sports and Health Promotion
	√
	
	
	


九、屏東科技大學九十二學年度第一學期繳費標準（依教育部核定者為準）：
9.The following tuition rates apply only to the First semester of the 2003.

(Subject to the tuition authorized by the Ministry of Education)：
a)大學部 b) under graduate
	院系

College & Department
	學雜費
Tuition & Incidental fee

	農學院  College of Agriculture
	NT$26430

(about US$760)

	工學院  College of Engineering
	NT$26660

(about US$770)

	管理學院  College of Management
	NT$23200

(about US$670)

	人文學院  College of Liberal Arts and Social Sciences
	NT$23230

(about US$670)


b)宿舍：申請者皆須抽籤分配宿舍。
Dormitory: All foreign graduate students may obtain a room in the student dormitory by drawing if there are more applicants than available housing units room. One room for four students is about US$290 per semester.

c)其他費用：書本費依照所修習的課程與出版商的訂價而有不同，校內伙食費每個月約美金120元，校外伙食費每個月大約美金180元
Other expenses: Book expenses vary according to the courses taken, and students are encouraged to use NPUST library facilities as much as possible for their needs. Meals at university dorm cafeterias cost around US$120 per month, whereas off-campus students may expect to spend US$180 or more.
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